

English Writing & Language Workshops – Spring 2025 Female Students ورش الكتابة واللغة الإنجليزية – ربيع 2025 (طالبات)

يسر قسم دعم الكتابة واللغة التابع لمركز دعم تعلم الطلاب، أن يعلن عن جداول سلاسل ورش ربيع 2025 وحلقات المحادثة، التي تهدف إلى تحسين مهارات الكتابة واللغة الإنجليزية. هذه الورش تطرح وجاهياً وهي موجهة لجميع طلاب مرحلة البكالوريوس بجامعة قطر.

* كل السلاسل (باستثناء حلقات المحادثة) تستوجب التسجيل المسبق من خلال الروابط المرفقة.

*تمنح شهادة حضور

*جميع خدمات القسم مجانية

لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل على: wlsupport@qu.edu.qa 4403 5984

The Writing and Language Support Section (part of Student Learning Support Center) is pleased to announce the **Spring 2025 Workshop Series' and speaking circle schedules**. These interactive workshops are offered **in-person**, and aim to improve English writing and language skills of Undergraduate QU students.

*Registration is required through the provided link for all series except the Speaking Circle.

*Certificates will be awarded

*All our services are free of charge

For more information: wlsupport@qu.edu.qa 4403.598



سلسلة الكتابة الصحيحة (2) Writing for Success Series (2)

Workshop Title	Registration	Presenter's Name	Date	Time	Location	Workshop Content in English	Workshop Content in Arabic
أساسيات الجملة الافتتاحية الفعالة Creating Effective Hooks	Registration period: 20 January to 25 January	Ms. Amrine Hosany	Monday 27/01/2025	12:45-13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	 Definition of a hook Different types of hooks Practice exercises on writing hooks 	 التعريف بالجملة الافتتاحية التعريف بأنواع الجملة الافتتاحية تدريبات على كتابة الجملة الافتتاحية
كتابة جملة بيان الأطروحة بكفاءة Writing Thesis Statements		Ms. Fatima Al Hajri	Wednesday 29/01/2025	12:45- 13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	 Purpose of the thesis statement (TS) Methods to generate ideas for a good TS Elements of an effective TS 	 الغاية من جملة بيان الأطروحة طرق توليد أفكار لتكوين جملة بيان أطروحة جيدة العناصر الأساسية لجملة بيان أطروحة فعالة
أتقن كتابة الفقرة Constructing Body Paragraphs		Ms. Amrine Hosany	Monday 03/02/2025	12:45- 13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	Components of a developed paragraph such as: Topic sentence Supporting details Coherence and cohesion	عناصر الفقرة المطورة مثل: • جملة الموضوع • التفاصيل الداعمة • الترابط المنطقي
مراجعة و تحرير الكتابة Revising and Editing		Ms. Syeda Bushra	Wednesday 05/02/2025	12:45:13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	 Review and apply academic writing practices Identify and correct common errors in writing 	 مراجعة وتطبيق ممارسات الكتابة الأكاديمية. تحديد وتصحيح الأخطاء الشائعة في الكتابة.



حلقات المحادثة لنتحاور!

Speaking Circle -Let's Talk!

Title	Registration period	Presenter's Name	Date and Time	Location	Content in English	Content in Arabic
النتحاور! Let's Talk!	Walk-in (No registration required)	Mabrouka, Ms. Wafa & Peer Tutors	Mondays & Wednesdays 3/02/2025-26/03/2025 12:30 pm to 13:15 pm	Student Affairs Building (I11), Females' Recreational Area (Ground Floor)	 Fun and engaging group discussions Varied activities and topics that help students speak English confidently 	 مناقشات جماعية ممتعة وتفاعلية مواضيع وأنشطة متنوعة تساعد الطلاب على التحدث بالإنجليزية بطلاقة



سلسلة أبجديات قواعد اللغة الإنجليزية (2)

ABCs of English Grammar Series (2)

Workshop Title	Registration	Presenter's Name	Date	Time	Location	Workshop Content in English	Workshop Content in Arabic
كتابة جمل أفضل: إتقان الأنواع الأربعة للجمل Build Better Sentences: Master the Four Types	Registration period: 3 to 8 February 2025	Ms. Fatima Al Hajri	Monday 10/02/2025	12:45 – 13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	 Definition of a sentence Difference between phrases and clauses Dependent and Independent clauses Four types of sentence structures 	 تعريف الجملة الفرق بين العبارات و الجمل الجمل التابعة و المستقلة أربعة أنواع من الجمل الإنجليزية
اصقل هیکل جملتك Polish Your Sentence Structure		Ms. Fatima Al Hajri	Wednesday 12/02/2025	12:45-13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1st floor)	 Structure errors such as faulty parallelism, fragments and run- ons Punctuation errors 	أخطاء في هيكل الجملة مثل التوازي الخاطئ و الجملة الناقصة و الجملة المتواصلة أخطاء في الترقيم
اشحذ مهاراتك: ورشة عمل لإتقان الجملة Sharpen Your Skills: A Sentence Mastery Workshop		Ms. Fatima Al Hajri	Monday 17/02/2025	12:45 – 13:45	Student Affairs Building (I11), Room D207 (1 st floor)	Practice session to apply all knowledge and skills gained from the previous two workshops	• ورشة لتطبيق جميع المعارف والمهارات المكتسبة من الورشتين السابقتين.